
ACTA DE LA SESSIÓ DE CARÀCTER ORDINARI DEL PLE DE DATA 31 DE MARÇ DE 2022.

A les 19:00 hores a l’edifici municipal del carrer Folch i Torres, número 102-105, prèviament habilitat a 
tal efecte, es reuneix el Ple Municipal per efectuar una sessió de caràcter ordinari de primera 
convocatòria. 

PRESIDEIX

Ignasi Simón Ortoll

ASSISTENTS

Maria del Mar Pedrerol i Villarroya
Fran Sánchez Castilla
Albert Iglesias Boza
David Morales Campos
Maria Lourdes Martín Montero
Felicita Romero Olivares
Marc Palet Rodríguez
Iban Martínez Asensio
Manuela Nieves Garrido Marín 
Josep Nogués i Miras
Juana Maria Morata López
Susana Mesas Sánchez
Antonio Polo Lama
Josep Oriol Vera Brau 
Manel Busquets Mateu

La regidora Lourdes Maria Estéfano Orozco s’incorporarà al Ple durant el desenvolupament de la sessió.  

ACTUA COM A SECRETÀRIA

Gemma Navarro Medialdea, secretària accidental. 

També hi assisteix Antoni Hierro Medina, interventor municipal

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1.- PRP2022/328   APROVACIO ACTES DEL 23-12-21 I 27-1-22   

Posada en consideració dels membres del Ple Municipal l’aprovació de les actes corresponents a 
les sessions efectuades el 23 de desembre de 2021 i el 27 de gener de 2022, es van aprovar per 
unanimitat dels regidors assistents (16 de 17).

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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2.- PRP2022/278   DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA EMESOS DES DEL DIA 1 
DE GENER AL 16 DE MARÇ DE 2022   

Es donà compte dels Decrets d’Alcaldia emesos des del dia 1 de gener al 16 de març de 2022, que 
van del número 1 al 287.

3.- PRP2022/282   DONAR COMPTE DELS INFORMES ESTABILITAT I PERIODE MIG DE 
PAGAMENT DEL QUART TRIMESTRE DE 2021   

Es donà compte dels informes d’estabilitat i de període mig de pagament del quart trimestre de 2021. 

4.- PRP2022/279   DONAR COMPTE DEL DECRET D'ALCALDIA D'APROVACIO DE LA 
LIQUIDACIO 2021   

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda es donà compte del Decret d’Alcaldia 
número 234 de data 1 de març de 2022, pel que s’aprova la liquidació del pressupost de l’exercici 2021, 
de conformitat amb les dades que es reflecteixen a la comptabilitat municipal executada durant 
l’esmentat exercici i de conformitat amb la documentació obrant a l’expedient.

El senyor Alcalde passà la paraula a l’Interventor municipal que relacionà les següents xifres de la 
Liquidació del Pressupost 2021:

- Ingressos: 25.434.000 euros
- Drets reconeguts nets: 21.552.000 euros
- Despeses: 25.434.000 euros 
- Obligacions reconegudes: 20.536.000 euros
- Resultat pressupostari: 3.351.505,06 euros
- Romanent de tresoreria de despeses generals: 5.327.422,89 euros
- Estalvi net, capacitat d’endeutament en un sol any: 3.819.416,84 euros
- Ràtio 22% 
- Superàvit: 1.931.441,54 euros

El senyor Alcalde digué que se seguien els paràmetres de la liquidació de 2020.

A continuació intervingué el regidor Iban Martínez que comentà que el tancament era resultat del que es 
feia durant l’any, s’anava fent estalvi i quan s’acostava el final del mandat es gastava tot .

El senyor Alcalde contestà que si es revisaven les anterior liquidacions es podria veure que s’havia anat 
gastant any rere any el romanent, cada any s’utilitzaven els romanents. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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En la seva intervenció, el regidor Antonio Polo manifestà que al mes d’octubre, quan s’havia aprovat el 
pressupost, ja pensava que no es tractava d’un pressupost real i que s’incorporaria el romanent de la 
liquidació per anar introduint modificacions pressupostàries durant l’any.

El senyor Alcalde digué que estava totalment d’acord, es començava amb un pressupost i després 
s’anaven fent modificacions, el que era important era si s’executava el pressupost o no, i es podia 
comprovar que s’havia complert amb l’execució del pressupost.  

Per la seva part, el regidor Oriol Vera va assenyalar que es tractava d’una liquidació de majoria absoluta, 
que s’anava desenvolupant segons el criteri polític de l’equip de govern i també es va mostrar sorprès 
per la modificació del pressupost al mes de març, si ja se sabia que s’hauria de modificar es preguntava 
perquè no es posava ja en el pressupost aprovat.

El senyor Alcalde contestà que no es podia agafar un romanent fins que no s’aprovava la liquidació, al 
novembre no se sabia quin seria l’import del romanent, i el pressupost s’havia d’aprovar equilibrat.

En el seu torn, el regidor Manel Busquets va expressar la seva opinió sobre les xifres i va reflexionar 
sobre la regla de despesa, manifestat el seus dubtes de què aquesta dada acabés desapareixent.

El Sr. Alcalde va cloure el debat remarcant que el més important era que el pressupost de 2021 s’havia 
acomplert ja que se n’havia efectuat el 90%.

En aquest moment s’incorpora la regidora Lourdes Maria Estéfano Orozco.

5.- PRP2022/281   APROVACIO INICIAL MODIFICACIÓ PRESSUPOST EXERCICI 2022   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“Vist l’informe d’Intervenció.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents acords:

Primer: Aprovar inicialment la modificació del pressupost de l'exercici 2022 de crèdit mitjançant 
suplement de crèdit, crèdit extraordinari a finançar amb romanent de tresoreria.

Suplement de crèdit

Org. Pro. Eco. Descripció Crèdit
Modificació 

crèdit
Crèdit 

definitiu

22 2310 48001
Subvencions cooperacio 
nominativa 2.500,00 5.000,00 7.500,00

17 1532 61909 Reasfaltats 400.000,00 500.000,00 900.000,00
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17 1710 60903 Parc Rosa Oriaol 200.000,00
   

300.000,00 500.000,00

805.000,00

Crèdit extraordinari

Modificació Crèdit
Crèdit crèdit definitiu

18 1621 62301 Adquisició contenidors 0,00 1.900.000,00 1.900.000,00

Resultant la suma dels crèdits a incrementar en un total de 2.705.000,00 euros
 
Recursos que han de finançar-la:

1.- Romanent de tresoreria

Romanent Modificació   Romanent
Eco. Descripció actual crèdit disponible

87000 Romanent de tresoreria 4.123.639,76 2.705.000,00 1.418.639,76

Resultant el total de finançament de 2.705.000,00 euros.

Segon: Aprovar inicialment la modificació de les Bases d’Execució del Pressupost 2022. 

Tercer: Exposar al públic aquest acord, mitjançant anunci al Butlletí Oficial de la Província i al tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament. 

Quart: Disposar que, si no s’hi formula cap al·legació, reclamació o suggeriment durant el termini 
d’informació pública, es considerarà l’expedient aprovat definitivament.”

Oberta la deliberació el regidor Fran Sánchez explicà que amb l’aprovació de la liquidació ja es 
podia portar al Ple la modificació pressupostària per fer actuacions que permetessin millorar el 
municipi i que serien:

1.- Modificació de l’aportació al Fons de cooperació per la qüestió sobrevinguda de la guerra 
d’Ucraïna

2.- El reasfaltat dels carrer la Fàbrica, Camí de Ca l’Artigues a Can Farell i Creu de Baduell

3.- El Parc Rosa Oriol 

4.- Adquisició de contenidors 
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5.- Modificacions de subvencions d’esports, vinculant les subvencions al número de nois que feien 
activitats, el preu de la partida seria el mateix però es modificava quin import es destinava a cada 
activitat.

El regidor Iban Martínez preguntà què més es faria des de l’Ajuntament per la guerra d’Ucraïna, si 
es podria explicar millor el tema de les subvencions esportives, i sobre el Parc Rosa Oriol manifestà 
que ja es veuria quan s’acabessin les obres si l’import havia estat suficient o no. En quant als 
reasfaltats, la manera com s’efectuaven  faria que d’aquí a dos anys s’haguessin de tornar a fer; en 
quant als contenidors adduí que ja s’havia dit que el que calia era un canvi de model, i que per 
contra les inversions que pensaven fer el que feien era eliminar qualsevol opció de modificació del 
sistema de recollida, perquè si be hi havia una comissió que ho estudiava, s’havia optat per tirar 
pel dret i efectuar una operació de maquillatge per arribar a les properes eleccions. 

El regidor Fran Sánchez contestà que pel que feia a la guerra d’Ucraïna des de l’Ajuntament es 
seguia el protocol d’acollida: ajuts d’aliment, transport i acompanyament psico-social, entre d’altres. 
El regidor Iban Martínez digué que si sortia del pressupost ordinari, aquests diners que estaven 
destinats a altres temes ara es deixarien de fer, o s’hauria de fer una nova modificació 
pressupostària. El regidor Fran Sánchez contestà que segurament s’hauria de fer una nova 
modificació pressupostària més endavant. Pel que feia al tema del Parc de Rosa Oriol, s’havia trigat 
en tirar-lo endavant perquè era una parcel·la molt gran, amb implicació de moltes àrees, i quan 
estigués fet es podria veure si havia valgut la pena l’esforç. En quant als contenidors, l’única opció 
que s’eliminava era la del porta a porta, tots els agents externs havien dit que era inviable. Els 
contenidors serien útils pels passos següents, el tema del model de recollida no estava tancat. Pel 
que feia a les subvencions d’esports, contestà que es contemplarien diferents preus per activitats 
de nois i de noies, els equips amb més dones serien més subvencionats, per exemple el club de 
bàsquet tindria menys subvenció perquè tenia menys part femenina, al revés del que li passava al 
Futbol Sala. 

El regidor Iban Martínez lamentà que s’havia de preguntar tot per saber què s’estava fent, atès que 
als informes no constava, es deia que es modificaven subvencions però no es deia perquè. En 
quant a residus, es compraven camions i contenidors però no es plantejava una prova pilot o un 
sistema mixt, no sabien res, Només veien les substitucions, si s’hagués reunit la comissió i s’hagués 
explicat potser haurien pogut votar a favor.

La regidora Mariona Pedrerol explicà que a l Comissió havia quedat descartat el sistema del porta 
a porta, i la inversió en contenidors s’havia de fer, però això no volia dir que amb això s’acabés tot, 
volien fer una prova pilot de tancament i també de la poda. 

El regidor Iban Martínez manifestà que d’entrada es faria una despesa i això limitava, li donava la 
sensació que en residus no se sabia cap a on anar i de moment es gastaven 4.000.0000 d’euros 
per allargar el sistema actual. La regidora Mariona Pedrerol contestà que no era per allargar, sinó 
per millorar el mobiliari urbà, els nous camions farien que es poguessin repensar el tema dels 
horaris, entre d’altres aspectes. No era una inversió sense recorregut.

El regidor Antonio Polo manifestà que es portaven tres mesos d'exercici 2022, i ja s’havien fet dues 
modificacions pressupostàries que sumaven un total de 5.549.623 d’euros, cosa que equivalia a un 
26% més del pressupost de despesa 2022. Al seu entendre les modificacions pressupostàries eren 
un instrument per corregir petits errors, urgències o emergències, però el que realment s'estava 
fent era un pressupost paral·lel. Es començava amb un pressupost de despesa de 21.220.469,65 
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d’euros, dels quals 2.434.800 eren per un préstec bancari, amb la qual cosa es tindrien al 2022 uns 
ingressos reals de 18.785.669 euros, ara amb aquesta modificació es pujaria la despesa fins a ni 
més ni menys 26.770.092 d’euros, 8 milions més de despesa que d'ingressos.

Es preguntava quin criteri tenia l'alcalde sobre el romanent de tresoreria, feia un parell d'anys, en 
el pitjor de la pandèmia i amb una crisi social i econòmica gravíssima, davant la brutal pujada que 
li va fer el partit socialista a tots els veïns i veïnes de 50 euros en el rebut de les escombraries, li 
havia proposat a l'alcalde que deixés aquesta pujada damunt la taula perquè es tenia un romanent 
de tresoreria en aquell moment de més de 6 milions d'euros, i aquesta pujada el que representava 
eren uns 200.000 euros. La resposta de l’Alcalde va ser que el romanent només es tocava per a 
emergències i coses molt puntuals.

El senyor Alcalde contestà que les modificacions que es feien eren totes puntuals.

El regidor Antonio Polo continuà dient que puntual també era la pujada d’impostos, s’havia demanat 
ajornar-la un any. Els parcs, reasfaltats i una sèrie d'inversions no creia que fossin una urgència 
d'aquests tres mesos que portaven de l’exercici 2022. I tot i així, a l’equip de govern no se li havia 
acudit ampliar ni en tan sols un euro la partida que sota el seu punt de vista sí que era una urgència, 
com era el cas de la xarxa d’aigua. Una xarxa tercermundista que patien periòdicament els veïns 
de Lliçà, amb talls d'aigua constants i baixades de pressió. 

Finalitzà dient que aquest anys sí que es gastarien el romanent i acabaria el 2022, amb 8 milions 
més gastats que ingressats, deixant les arques públiques en unes condicions com fa anys que no 
es trobaven. Era la mateixa recepta de sempre, una part de la legislatura per modificacions 
urbanístiques i l’últim any de despilfarro.  El dubte que tenia era si  continuaria donant resultat 
aquest tipus de política avui dia. Del que sí que estava segur és que s’esperava un any 
d'inauguracions, viatges, dinars i festes. 

El senyor Alcalde manifestà que si repassava l’execució dels pressupostos podria veure que 
sempre es feien el màxim d’inversions que permetia el pressupost. No s’havien aturat les inversions, 
quedava molt be dir-ho però no era veritat. 

El regidor Antonio Polo digué que quan es tanqués l’any 2023 es veuria que la despesa era superior. 

El regidor Fran Sánchez explicà que el pressupost inicial conté les línies polítiques, les inversions 
que ara es farien serien a càrrec de l’estalvi.

El senyor Alcalde digué que el tema de l’aigua es podria mirar.

El regidor Oriol Vera explicà que pel que feia al Parc de Rosa Oriol, quan s’havia aprovat el 
pressupost ja havia dit que s’hauria de fer una modificació, ara es veuria com quedaria i quant 
acabaria costant. En quant al tema dels contenidors semblava una improvisació i per tot això hi 
votaria en contra. 

El senyor Alcalde contestà que no era cap improvisació sinó que era un tema de comptabilitat, ja 
sabien que es faria amb una modificació pressupostària. 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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El regidor Manel Busquets va manifestar que 
estava d’acord, com sempre ho havia manifestat, en fer millores per al municipi, 
però volgué assenyalar que es tractava de modificacions molt importants i li 

semblaven fetes massa a la lleugera; en aquest sentit ressaltà que el percentatge del pressupost del 
Parc de Ca l’Artigues s’havia incrementat molt respecte a l’inicial, i va afegir que “casualment” aquestes 
inversions coincidien en any preelectoral. Pel que feia a les 24 hores ja es veia a venir que l’emplaçament 
no era bo, i que cada vegada costaria més. 

Posada a votació, la proposta va ser aprovada pel vot favorable del grup municipals del PSC (9 de 
9), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra dels grups municipals d’ERC (5 de 
5),  d’EN COMU PODEM (1 de 1), de CIUTADANS (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

6.- PRP2022/309   APROVACIO PLA MESURES ANTIFRAU   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda:

“En l'àmbit de l'execució de les mesures contingudes en el Pla de Recuperació, Transformació i 
Resiliència (PRTR) finançades amb fons del Mecanisme per a la Recuperació i la Resiliència 
(MRR), és necessari adaptar els procediments de gestió i el model de control de les entitats 
participants.

Entre les mesures que es contemplen per implantar un sistema de gestió eficaç, l'article 6 de 
l'Ordre HFP/1030/2021, de 29 de setembre, per la qual es configura el sistema de gestió del Pla 
de Recuperació, Transformació i Resiliència, estableix l'obligació de què tota entitat, decisora o 
executora, que participi en l'execució de les mesures del Pla de Recuperació, Transformació i 
Resiliència disposi d'un «Pla de mesures antifrau» amb la finalitat de garantir i declarar que els 
fons corresponents s'han utilitzat de conformitat amb les normes aplicables, en particular, pel 
que fa a la prevenció, detecció i correcció del frau, la corrupció i els conflictes d'interessos.

Atès que s’ha seguit tota la tramitació reglamentària i que el contingut del Pla s’ajusta a la 
normativa aplicable.

Vist l’informe de Secretaria,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d’Hisenda, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar el Pla de mesures antifrau de l'Ajuntament de Lliçà d’Amunt.

Segon.- Publicar el text íntegre del Pla a la seu electrònica d'aquest Ajuntament a l'efecte del 
seu general coneixement.

Tercer.- Remetre el Pla de mesures antifrau de l'Ajuntament de Lliçà d’Amunt aprovat al Servei 
Nacional de Coordinació Antifrau, per mitjà del correu electrònic habilitat a aquest efecte.”

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web
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Oberta la deliberació, el senyor Alcalde explicà que aquest Pla era necessari tenir-lo aprovat per si 
l’Ajuntament sol·licitava subvencions del Next Generation. Està regulat per la normativa europea.

El regidor Iban Martínez manifestà que era un document standard que naixia per accedir als fons 
europeus però que tenia tota la pinta de ser un altre pla per quedar al calaix.

El senyor Alcalde contestà que l’administració tenia els seus controls no només aquests plans.

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) 
que constitueixen majoria absoluta legal. 

7.- PRP2022/286   AUTORITZACIO COMPATIBILITAT   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“El senyor Javier Curado Rodríguez, contractat com a personal laboral fix realitzant les tasques 
d’oficial 2ª de la brigada d’obres, sol·licita en data 2 de febrer de 2022, la declaració de 
comptabilitat per prestar els seus serveis en el sector privat. 

Vist l'informe emès per la Tècnica mitja de recursos humans,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Reconèixer la compatibilitat al senyor Javier Curado Rodríguez per poder realitzar 
tasques en l’àmbit privat d’acord amb les condicions que es sol·liciten i tenint en compte el següent: 

1. Atès que en l’actualitat té el contracte suspès, i que es pot considerar que no està realitzant jornada, 
atorgar la compatibilitat de forma temporal, però sempre i quan el senyor Javier Curado Rodriguez 
renunciï prèviament a la retribució de l’Ajuntament. 

Segon.- Notificar aquest acord a l’interessat, fent-li saber que en el termini de deu dies haurà de 
comunicar si renuncia a la retribució de l’Ajuntament. Transcorregut aquest termini si no ha 
comunicat la seva intenció se’l donarà per desistit en la seva sol·licitud de compatibilitat.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) 
que constitueixen majoria absoluta legal. 

8.- PRP2022/116   APROVACIO ACTA DELIMITACIO ENTRE ELS TERMES DE LLIÇÀ 
D'AMUNT I GRANOLLERS   
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Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme: 

“Per resolució de la Direcció General d’Administració Local del 16 de desembre de 2020, es va 
iniciar l’expedient de delimitació del terme de Lliçà d’Amunt amb el municipi de Granollers.

Efectuades diferents reunions de les comissions nomenades per cada Ajuntament amb la 
intervenció dels representants nomenats per la Generalitat de Catalunya, en data 7 de febrer de 
2022, es va estendre i signar l’acta de conformitat de les operacions de delimitació entre els dos 
termes municipals.

De conformitat al que estableix l’article 31.4 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual es 
regula la constitució la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals 
descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya.

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa d‘Urbanisme, es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents acords:

Primer.- Aprovar l’Acta i la documentació complementària de les operacions de delimitació entre 
els termes municipals de Lliçà d’Amunt i de Granollers signada en data 7 de febrer de 2022.

Segon.- Trametre aquest acord a la Secretaria d’Administracions Locals del Departament de 
Polítiques Digitals i Administració Pública per la seva publicació al Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya.”

Posada a votació la proposta va ser aprovada per unanimitat dels regidors assistents (17 de 17) 
que constitueixen majoria absoluta legal. 

9.- PRP2022/277   DESESTIMACIO RECURS DE REPOSICIÓ CONTRA ACORD DE REFUS DE 
LA MOCIÓ DE REPROVACIÓ DEL REGIDOR FRAN SANCHEZ   

Es donà lectura al següent dictamen de la Comissió Informativa de Temes Sectorials:

“El Ple de l’Ajuntament, a la sessió efectuada el dia 27 de gener de 2022, amb el vot en contra 
del grup municipal del PSC (9 de 9), que constitueix majoria absoluta legal, i el vot a favor dels 
grups municipals d’ERC (5 de 5), d’EN COMU PODEM (1 de 1), de CIUTADANS (1 de 1) i de 
JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1) va refusar la MOCIÓ DE REPROVACIÓ AL REGIDOR FRAN 
SÁNCHEZ DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE L’AJUNTAMENT DE LLIÇÀ D’AMUNT 
PRESENTADA PER TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS A LA OPOSICIÓ: ERC, EN COMÚ 
PODEM, CIUTADANS I JUNTS X LLIÇÀ D’AMUNT.

En data 21 de febrer de 2022, el senyor Antonio Polo Lama, en la condició de regidor-portaveu 
del grup municipal de Lliçà d’Amunt En Comú Podem de l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, ha 
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presentat recurs de reposició, esmenat en data 
25 de febrer, contra l’acord de refús de la Moció indicada, atès que 
considera que el senyor Fran Sánchez Castilla i la senyora Lourdes Estéfano Orozco no haurien 
d’haver participat en la votació per trobar-se en un dels supòsits de l’article 

23 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del Règim Jurídic del Sector Públic, i per tant sol·licita 
l’anul·lació de la votació.

Vist l’informe emès per la Secretària accidental,

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Temes Sectorials,  es proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS:

Primer.- Desestimar el recurs de reposició presentat pel senyor Antonio Polo Lama, en la 
condició de regidor-portaveu del grup municipal de Lliçà d’Amunt En Comú Podem de 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, pels motius exposats a l’informe jurídic que consta a l’expedient 
i que conclou que, els regidors Fran Sánchez Castilla i Lourdes Estefano Orozco no s'haurien 
d’haver abstingut en la votació de la Moció de reprovació presentada, per no ser d’aplicació 
l’article 23.2 de la Llei 40/2015, de l’1 d’octubre al no tenir un interès propi, particular i directe 
sinó un interès institucional.

Segon.- Confirmar l’acte recorregut.”

Oberta la deliberació, el regidor Antonio Polo manifestà el seu desacord amb la desestimació del recurs, 
ja que es raonava en el fet que el regidor no tenia un interès personal en aquest assumpte i tractar-se 
només d’un interès institucional, i tot seguit relacionà els seus desacords: En primer lloc assenyala que 
la Mancomunitat era un ens supramunicipal integrat per quatre municipis per a donar serveis 
conjuntament. En segon lloc, digué que es finançava amb el pressupost aportat pels quatre municipis. 
En tercer lloc, que la Junta de la Mancomunitat estava integrada per 12 regidors, essent-ne tres de cada 
municipi. Quart lloc, un d’aquests components era el regidor Fran Sánchez. En cinquè lloc, el regidor 
Fran Sánchez havia estat membre d’aquesta Junta fins que havia passat a ocupar la plaça de gerent, 
quan va dimitir i el va substituir la regidora Lourdes Estéfano, amb qui manté un vincle matrimonial. En 
sisè lloc, el regidor Fran Sánchez, com a gerent, haurà de prendre decisions sobre les actuacions de la 
Mancomunitat i les ha de proposar a la Junta. En setè lloc, en la seva qualitat de tinent d’Alcalde de 
l’Ajuntament haurà d’aprovar propostes que ell mateix haurà efectuat. En vuitè lloc, com a regidor de 
l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, haurà de votar el pressupost i entre d’altres els diners que s’han 
d’adjudicar a la Mancomunitat, de la qual és gerent.

En conclusió, no podien estar d’acord de cap manera amb el fet que no es tractés d’un afer personal, ni 
creien que els exemples que els havien donat fossin comparables amb aquest cas, ni que pogués 
prendre les decisions apropiades amb subjectivitat i imparcialitat. També assenyalà que ni tan sols 
s’havia demanat la comptabilitat tal com s’havia fet en altres cassos i que des de que s’havia aprovat 
l’any 2015 la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic, en quant a les abstencions, 
no hi havia jurisprudència per a emparar-s’hi, i conclogué dient que no podien estar d’acord amb aquesta 
desestimació i que, per tant, hi votarien en contra.

A continuació, el regidor Fran Sánchez manifestà que no entraria una altra vegada en la discussió del 
contingut de la Moció que ja s’havia debatut al seu dia; indicà que la garantia amb que comptaven els 
membres de l’Ajuntament per a les seves actuacions, eren els seus serveis jurídics amb la seva 

Per descarregar una còpia d’aquest document  consulti la següent pàgina web

Codi Segur de Validació ebbdf4a3aa1d48f8bf8814004d26c166001

Url de validació https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador

Metadades Classificador:Acta  -     Origen: Origen administració    Estat d'elaboració: Original

S
ig

n
at

u
ra

 1
 d

e 
2

G
em

m
a 

N
av

ar
ro

 M
ed

ia
ld

ea
30

/0
9/

20
22

S
ec

re
tà

ri
a

S
ig

n
at

u
ra

 2
 d

e 
2

Ig
n

as
i S

im
o

n
 O

rt
o

ll
30

/0
9/

20
22

A
lc

al
d

e

https://seuelectronica.llicamunt.cat/Validador


Secretaria al capdavant, els quals tenien capacitat 
jurídica suficient com havia demostrat des de fa molts anys, i posà com exemple 
la licitació dels contenidors que havien proposat però que no es va poder efectuar perquè no es complia 
amb els criteris exigits, per tot això tant pel que feia amb els criteris jurídics com en els econòmics, no en 
podien tenir dubtes de la correcte actuació, ja que anava lligat a l’honorabilitat de les persones, i si les 
normes ja no valien llavors ja no sabia quina base tenien per a 

discutir. Per altra banda, indicà que aquesta era una moció de reprovació que tenia un recorregut jurídic 
determinat, i que si el que volien dir era que ell era un corrupte el millor lloc per discutir-ho eren els 
tribunals, ja que una Moció, encara en el cas que s’hagués aprovat, no tenia validesa per enderrocar un 
regidor, i en tot cas encara podien anar al contenciós, i passà a enumerar diferents casos en què els 
interpel·lats havien pogut votar, com en la reprovació de Diputat Pablo Iglesias, en que tan ell com la 
seva muller havien participat en la votació, o altres casos com el de l’Alcaldessa Ada Colau o Laura 
Borràs, i conclogué dient que encara que no hagués pogut votar no hauria passat res, en tot cas podien 

publicar que el ple havia reprovat un regidor, però ells sempre estarien disposats a donar les explicacions 
que fes falta.

El regidor Antonio Polo contestà que si la reprovació era per una qüestió relacionada amb la gestió del 
govern es podria entendre el tema de l’interès institucional però en aquest cas era una decisió personal. 
La llei del 2015 parlava de vincle matrimonial, i no permetia que es volgués portar a un joc feminista 
perquè això seria demagògia.

El regidor Iban Martínez explicà que la moció era de reprovació, i una cosa era la moció i l’altre el 
recurs de reposició sobre si es podia votar o no. No s’havia d’utilitzar el tema feminista, perquè la 
llei parlava de matrimoni i no de dona de.. Amb la moció es volia demostrar que hi havia un regidor 
que no estava fent bé les coses i que en aquesta ocasió s’havia passat de frenada. El problema el 
tindrien quan l’Ajuntament hagués de decidir sobre un tema que afectés a la Mancomunitat. Els 
serveis jurídics de la casa havien decidit una cosa i altres serveis jurídics havien dit una altra atès 
que les lleis són interpretables. 

El senyor Alcalde manifestà que ell no deia que el que interpretaven els serveis jurídics de 
l’Ajuntament fos la única veritat, però tenia plena confiança, i cada un tenia una interpretació.

El regidor Oriol Vera digué que la moció era sòlida, però que ara es debatia sobre el recurs de 
reposició, i tot i no estar d’acord amb la interpretació jurídica s’abstindria de votar. 

Tot seguit intervingué el regidor Manel Busquets, que es dirigí al regidor Fran Sánchez per recriminar-li 
el fet que hagués pronunciat un al·legat que considerava fora de to, ja que ningú havia posar un dubte 
l’honorabilitat de la tasca de la Secretària de l’Ajuntament, però una altra cosa era que no hi estaven 
d’acord quan es deia que es tractava d’un assumpte d’interès institucional i no pas personal, quan pel 
mig hi havia un sou i una situació de parentesc, i tot i que no tenia suficients coneixements en la matèria, 
no ho compartien i no estaven d’acord amb què tinguessin dret a votar. En quant al fet d’anar als jutjats, 
indicà que ja havien reiterat que es tractava d’una qüestió ètica i no jurídica i entenien que hi havia un 
vuit legal que s’hauria de corregir. Continuà dient que la tasca de l’oposició era dir les coses que no 
trobaven bé, i per això en aquest cas ho havien de dir, encara que els sabés greu crear situacions 
desagradables i que el regidor en qüestió pogués estar emprenyat, cadascú tenia la seva opinió però sí 
que era veritat que la situació es faria difícil quan hagués de prendre una decisió que afectés a la vegada 
a les dues entitats, l’Ajuntament i la Mancomunitat. Acabà dient que, en consonància amb tot l’expressat, 
votaria en contra de la desestimació del recurs.
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Posada a votació, la proposta va ser aprovada pel vot favorable del grup 
municipals del PSC (9 de 9), que constitueixen majoria absoluta legal, i el vot en contra dels grups 
municipals d’ERC (5 de 5),  d’EN COMU PODEM (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1); 
s’abstingué de votar el grup municipal de CIUTADANS (1 de 1).

10.- AFERS SOBREVINGUTS

No se n’han presentat.

11.- MOCIONS

9.1.- PRP2022/344   MOCIO RECOLZAMENT POBLE SAHARAUI   

El regidor Antonio Polo donà lectura a la següent moció:

“El proceso de descolonización del Sáhara Occidental, antigua colonia española de la que sigue 
siendo legalmente la potencia administradora y que Marruecos ocupa militarmente desde el 
1975, ha sufrido un ataque con el apoyo anunciadopor el presidente del Gobierno de España 
al plan del Gobierno de Marruecos para el Sahara Occidental.

El gobierno de España da un giro muy significativo a la postura histórica de España, que 
siempre había abogado por una solución al conflicto en línea con lomarcado las resoluciones de 
la ONU que reconocen la soberanía política del Sahara Occidental y por tanto reclaman su libre 
determinación.

La brutal ocupación marroquí del territorio saharaui no sólo viola el derecho internacional, sino 
que ataca constantemente los derechos humanos de lapoblación del Sáhara Occidental que 
vive bajo su ocupación. El plan de autonomía para el Sáhara Occidental dentro del Reino de 
Marruecos, ignora quedurante los últimos 47 años, las autoridades marroquíes han reprimido 
sistemáticamente cualquier movimiento por los derechos del pueblo saharaui, ysus líderes han 
sido encarcelados o desaparecidos.

La 45ª Conferencia Europea de solidaridad y apoyo al pueblo saharaui, celebrada en Las 
Palmas de Gran Canaria el pasado mes de diciembre, se posicionó con contundencia como en 
las 44 ediciones anteriores, a favor del ejercicio del derecho inalienable e imprescriptible del 
pueblo saharaui a la autodeterminación e independencia, además del derecho de los y las 
saharauisa vivir en su territorio ocupado hoy por Marruecos.

En definitiva, la posición expresada por el presidente del Gobierno de España rompe el 
consenso internacional expresado por las Naciones Unidas, la Unión Africana, o el Tribunal de 

Justicia Europeo, que reiteradamente no han reconocido ninguna soberanía de Marruecos 
sobre el Sáhara Occidental.
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Es por ello, que el Ayuntamiento de Lliçà d’Amunt a través de los grupos 
municipales que lo componen, quieren sumarse a esta justa reivindicación aprobando los 
siguientes 

ACUERDOS:

El Ayuntamiento de Lliçà d’Amunt:

1. Apoya la resolución del conflicto del Sahara en el marco del proceso de descolonización 
sustentado en las resoluciones de la ONU incluido el derecho de autodeterminación del pueblo 
saharaui mediante un referéndum.

2. Traslada al Gobierno de España su rechazo al plan del Reino de Marruecos de autonomía 
para el Sahara Occidental por no dar cumplimiento a las resoluciones de la ONU al ignorar el 
derecho a la libredeterminación del pueblo saharaui.

3. Traslada al Gobierno de España su apoyo al reconocimiento de la República Árabe Saharaui 
Democrática. (RASD).”

Oberta la deliberació el regidor Iban Martínez digué que era una moció molt clara que compartien el 
que deia, semblava que val govern li fessin angúnia els referèndums, hi havia una resolució de la ONU 
d’obligat compliment que deia que el poble era qui havia de decidir què volia fer.

El regidor Oriol Vera manifestà que considerava un greu error la decisió del govern central que, a més, 
havia estat adoptada a espatlles de l’oposició sense haver efectuat cap ronda de contactes en un tema 
de tanta transcendència, que fins i tot havia propiciat que es trenquessin relacions amb Algèria. Reiterà 
que la sobirania del poble saharaui havia de ser decidida pel mateix poble, d’acord amb les resolucions 
de l’ONU, i conclogué manifestant el seu vot favorable a la Moció.

El regidor Manel Busquets exposà una sèrie de dades sobre el conflicte, en aquest sentit, digué, entre 
d’altres, que es tractava d’un conflicte de feia 47 anys, que s’havia iniciat amb la “Marcha Verde”, que 
havia propiciat 74 resolucions de l’ONU, que l’any 1991 s’havia proposat un Referèndum per 
l’autodeterminació, el 2003 s’havia recolzat la lliure determinació del poble Saharaui, el 2004 el Marroc 
decideix que no vol un Referèndum, el 2007 s’abandona l’idea del Referèndum, i tot es va agreujar fins 
al punt que a dia d’avui el senyor Pedro Sánchez s’abaixava els pantalons i girava la cara al poble 
Saharaui. En conclusió, que si no volíem que enviessin marroquins cap a Espanya i es generés una 
immigració descontrolada, s’havia de cedir al xantatge del govern Marroquí. Acabà dient que donaria 
suport a la Moció. 

A continuació el regidor Fran Sánchez manifestà que a vegades quan des d’un ajuntament es volia 
discutir un tema d’abast extern no es comptava amb la suficient informació com per a poder prendre la 
decisió més adequada, i preguntà al grup que havia presentat la Moció si els permetia votar els punts 
per separat; contestant l’interpel·lat en sentit afirmatiu. El regidor Fran Sánchez, digué que el seu grup 
votaria favorable als punts 1 i 3 i s’abstindrien en el punt número 2.
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Posada a votació la Moció fou aprovada pels vots favorables dels grups 
municipals del PSC (9 de 9) (excepte el punt número 2 que s’abstingueren), d’ERC (5 de 5), d’EN COMÚ 
PODEM (1 de 1), de CIUTADANS (1 de 1) i de JUNTS PER LLIÇÀ (1 de 1).

12.- PRECS I PREGUNTES

12.1.- PREGUNTES PRESNETADES PEL GRUP MUNICIPAL D’EN COMU PODEM

Primera:

El pasado 18 de marzo, tuvo lugar la primera edición de los premios honoríficos que otorga el 
Ayuntamiento de Lliçà d’Amunt.

¿Qué órgano de gobierno los ha aprobado?

¿Dónde estaban las bases colgadas?

¿Quién conformaba el jurado?

¿Cuál ha sido la metodología empleada?

Resposta: El regidor David Morales contestà que el mes de març de 2020 es van crear els premis Licius 
que eren una evolució del premis “Lliçanenc de l’any” que a la darrera edició no havien acabat de 
funcionar, l’objectiu d’aquests premis era posar en valor a les persones, entitats i empreses per la seva 
tasca de difondre la història i fer accions rellevants. Es va tenir un primer contacte amb els possibles 
premiats però amb la pandèmia es va aturar tot.  Al gener de 2022, dos anys després, pensant que tota 
la tramitació estava complerta, es va reprendre l’expedient dels premis i es va organitzar la festa. El dia 
18 de març es va celebrar la festa i quan es va rebre la pregunta es va revisar la documentació i el ROM, 
i es va comprovar que no s’havien seguit els tràmits administratius reglats. Continuà dient que demanava 
disculpes i s’avergonyia de cara als premiats perquè no hagués costat res fer-ho bé, però les persones 
premiades no tenien cap responsabilitat. Per això, com a solució, plantejà una reunió amb tots els grups 
polítics municipals per tal que els premis continuessin endavant i per poder presentar un llistat amb tots 
els premis que des de feia anys s’havien atorgat (Licius, Lliçanenc de l’any, esportius...) i ratificar el seu 
atorgament.

El regidor Antonio Polo digué que ell només pretenia que l’equip de govern prengués consciència que 
no era la Corporació, i quan l’Ajuntament s’adheria a un manifest, ho ha de dir a l’oposició perquè també 
era Ajuntament. Calia distingir equip de govern i Ajuntament institució.

El regidor David Morales manifestà la seva voluntat de redirigir les relacions entre el govern i la oposició, 
encara quedava mandat per fer-ho i això era responsabilitat de tots.

Segunda:

Desde principios de febrero, el servicio de ocupación y empresa de la Vall del Tenes (SEOVT), que tenía 
sede en Lliçà d’Amunt, se ha trasladado a municipio de Lliçà de Vall.
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¿Cómo valora la regiduría de promoción económica este traslado?

Resposta: El regidor Marc Palet contestà que la valoració de l’Ajuntament era positiva perquè amb el 
trasllat cada setmana venia un tècnic de la mancomunicia a l’edifici de l’Ajuntament a atendre a la gent, 
amb això s’havia guanyat proximitat. Així mateix, els tècnics de l’Ajuntament aprofitaven aquestes visites 
per despatxar personalment amb els de la mancomunitat. 

El regidor Antonio Polo manifestà que li sorprenia la resposta perquè un servei que marxa de Lliçà no es 
podia considerar positiu i a més es digués que es guanyava proximitat quan ara estaven a Lliçà de Vall 
era contradictori.

El senyor Alcalde digué que s’havia demanat la valoració de la regidoria i s’havia donat, els usuaris del 
servei estaven contents de venir a l’Ajuntament. A més calia dir que l’atenció al públic era a l’Ajuntament 
de Lliçà d’Amunt un dia a la setmana, el servei no havia marxat sinó que, com altres serveis, com era el 
cas de l’Escola de música, la seu estava en un altre municipi, però Lliçà d’Amunt continuava tenint una 
subseu del SOVT en el mateix Ajuntament. En aquest moment s’atenia al públic un dia a la setmana i 
era més que suficient per cobrir el 100 % de la demanda, si fos necessari es podria ampliar a un altre 
dia.
 

12.2.- PREGUNTES PRESENTADES PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC

1.- Canvis de sentit als carrers propers al Centre Cívic i Piscines de Ca l’Artigues. 

Sobre el canvi de sentit de circulació de carrers propers al Centre Cívic i Piscines de Ca l’Artigues, 
concretament al voltant dels carrers Ribera d’Ebre, Bages, Capcir i Pallars, els implicats, ens han fet 
saber que després d’intentar raonar amb l’Ajuntament s’han sentit menyspreats per aquest.

a) Quin és l’objectiu d’aquest canvi?

b) Hi ha algun estudi que revisi l’impacte de pas de vehicles amb el nou ordenament de carrers?

c) Quines conclusions es deriven de la o les reunions dutes a terme amb els veïns?

d) En quina situació està el projecte en qüestió?

Resposta: El regidor Albert Iglesias contestà que, abans de respondre a les preguntes, volia fer un 
comentari sobre el fet que es digués que els veïns s’havien sentit menyspreats, ja que considerava que 
ell sempre havia tractat a tothom amb consideració i considerava que també ho havien fet el personal 
municipal, i que, si no era així, li agradaria saber-ho.

El regidor Iban Martínez li digué que el fet de sentir-se menyspreats no volia dir que els hagués insultat, 
sinó que no els havien contestat convenientment, en tot cas, el que podia fer era tornar-los a convocar i 
preguntar-los-hi.
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El regidor Albert Iglesias explicà que el dia 8 de 
març havien enviat una carta als veïns de la zona, explicant-los la proposta de 
canvis viaris que es volien efectuar per la millora de la viabilitat i de la seguretat, i se’ls oferia un període 
de quinze dies perquè poguessin manifestar els dubtes i efectuar els suggeriments que consideressin 
pertinents, amb el benentès que en cas que no se n’efectuessin es portaria a terme l’actuació. 
Conseqüentment es van rebre e.mails i trucades dels veïns i sol·licituds de visites amb els tècnics. En 
aquests moments podia afirmar que la majoria de les sol·licituds havien estat contestades, i en el seu 
cas, com a Regidor de Mobilitat havia atès a un col·lectiu de veïns del carrer del Bages, que bàsicament 
manifestaven que estaven en contra que es fessin aquests canvis. Ells els havia contestat que s’estava 
escoltant a tots els veïns i que si no s’obtenia el consens, no es faria l’actuació. Continuà dient que 
aquesta actuació es basava en el fet que un carrer de sentit de circulació únic sempre 

resultava més segur; pel que feia al carrer Ribera d’Ebre aquest era el que continuava sent de doble 
sentit de circulació i suportava el transit provinent dels carrers Maestrat, Capcir i Bages a més del seu 
propi i dels usuaris de Centre Cívic i de les piscines; per contra el carrer Bages tenia un accés en canvi 
de rasant on els vehicles circulaven a alta velocitat i si s’efectuava un canvi en el sentit de la circulació 
resultaria menys perillós; així mateix, informa que el passat dilluns, 28 de març, havien enviat una carta 
a tots els veïns dient-los que atès que no s’havia arribat a un consens s’aturaven les actuacions i 
s’estudiarien alternatives amb el veïnat.

El regidor Iban Martínez comentà que s’aturaven les actuacions, es repensaria i es posaria en marxa un 
altre procediment, per tant, tot tornava a començar.

El regidor Albert Iglesias li digué que no era ben bé així, que es demanaria als veïns quines eren les 
seves propostes, i comentà que hi havia una altra actuació al poble que no hi havia hagut suggeriments 
i ja s’estava actuant.

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, essent  les 21:38 hores, tot el que jo com a 
secretària certifico.
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